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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 1  

van woensdag 1 oktober 2014 om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Roes Peter - voorzitter 
Der Kinderen Annemie, Breugelmans Stef, Van Otten Jan, De Wilde Tine, Meeus Paul, Guedon John, Grooten 
Eddy, De Coninck Katleen, Gladiné Pierre - raadsleden 
Vos Eric - burgemeester 
Van Rompuy Jan - commissiesecretaris 
Verontschuldigd: Otten Toon - raadslid 
 
Waren eveneens aanwezig 
Willy Van Geirt en Erwin Brentjens – raadsleden, 
Roger Leys – hoofdcommissaris van politie, 
Bart Segers – preventieambtenaar brandweer, 
Eric Adriaensen – evenementenloket, 
Publiek, 
Pers. 
 
Goedkeuring verslag vorige vergadering 
Het verslag van vorige vergadering wordt goedgekeurd. 
 
Turnhout heeft eerste netwerk voor juweliers 
Korpschef Roger Leys geeft toelichting bij dit punt. 
Nationale cijfers tonen aan dat er een gestage toename is van diefstallen van juwelen. 79% bij inbraak woningen en 
11% op de openbare weg.  
Bij wet is er een registratieverplichting van oude metalen en een KB regelt de registratie van edele metalen. 
Bij een overleg met Unizo bleek dat 70% van de juweliers voorstander waren van een BIN voor juweliers. 
Pierre Gladiné vraagt of info over diefstal van juwelen ergens in het land doorgegeven wordt aan de juweliers. 

De kans is vrij klein dat we van het hele land info gaan verkrijgen. Maar als er info binnenkomt, wordt dit 
zeker doorgegeven.  Wel is de vraag gekomen van juweliers uit Hoogstraten en Malle om aan te sluiten 
aan het BIN juweliers van Turnhout, wat uiteraard mag. 

John Guedon vraagt hoe dikwijls het register van registratie wordt gecontroleerd. 
Enkele keren per jaar door de wijkagent. 

 
Afschakelingsplan elektriciteit 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Bart Segers toelichting bij dit punt. 
Pierre Gladiné vraagt of organisaties zoals bijvoorbeeld dienstencheques, thuisverpleging, … ook worden 
aangeschreven. 

Op 14 oktober wordt door de hogere overheid meer info verstrekt. 
Vanuit het publiek wordt de vraag gesteld of er een gemeentelijk noodnummer komt. 

Neen, wel een federaal nummer. 
 
Aanpassing retributiereglement brandweerprestaties 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Bart Segers toelichting bij dit punt. 
 
Herdenkingsplechtigheden gemeente Uden 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Eric Adriaensen toelichting bij dit punt. 
Willy Van Geirt vraagt of ook de vzw Toerisme betrokken wordt. 

Dit zal van de onderwerpen afhangen. 
Paul Meeus vraagt hoe het project gaat bekendgemaakt worden. 
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Er zal via de erfgoedbank onderzocht worden wie naar Uden indertijd gevlucht is. Erfgoedcel 
Noorderkempen heeft ervaring met publieksoproepen zodat mogelijk ook families van vluchtelingen 
betrokken kunnen worden.  De activiteiten via de eigen bestaande communicatiekanalen en gerichte info 
zal nog besproken worden.  

Aansluitend op dit punt vraagt Erwin Brentjens om nog even enkele vragen te stellen rond de 11 november viering. 
Voorzitter Peter Roes geeft het woord aan Erwin Brentjens. 

Erwin Brentjens stelt voor om als Stadsbestuur de herdenking aan de Menenpoort te Ieper bij te wonen en er een 
krans neer te leggen. 
Verder verwijst hij naar de academische zitting tijdens de 11 novemberviering waar een stilte moment is voorzien 
en stelt voor om dit moment te gebruiken voor het lied “duizend soldaten” van Willem Vermanderen. 
 
Vraag van raadslid Paul Meeus: problematiek Tijlcomité mbt het gebruik van de Grote Markt. Welke zijn de 
mogelijkheden? 
Paul Meeus geeft een korte toelichting bij zijn vraag. 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Eric Adriaensen toelichting bij dit punt. 
Vanuit het Tijlcomitée (waarvan een afvaardiging in het publiek aanwezig is) wordt de vraag gesteld om de 
beslissing alsnog te herroepen. Het is maar om de drie jaar en er is een groot draagvlak voor. De eerste reactie van 
het comitée was één van ontgoocheling. 
Paul Meeus verwijst naar de Tijlstoet van twee jaar geleden die een hele dynamiek teweeg bracht in de stad waarbij 
de middenstand en horeca heel wat voordeel heeft uitgehaald. Het is een initiatief van burgers gekaderd in een 
driedaags volksfeest. Paul Meeus stelt ook vast dat een aantal marktkramers er geen probleem van maken om 
eens een weekend te verhuizen. Hij is van mening dat marktkramers geen veto te stellen hebben. Hij verwijst 
verder naar de heraanleg van de markt waarbij men wel is verhuisd. Hij vraagt om soepel te zijn, het is maar om de 
drie jaar. 
Erwin Brentjens vraagt zich af waarom men het allemaal zo moeilijk maakt. Het is een mooi programma dat het 
Tijlcomitée heeft uitgewerkt.  Waarom dat weekend de zaterdagse markt eens inrichten cfr. De Rubensmakrt in 
Antwerpen: het zou een groot succes zijn. Hij verwijst verder naar het bestuursakkoord waar staat “creatief zijn” 
maar vraagt zich af hoe dat moet als aan de markt niet mag geraakt worden volgens de markthandelaars. 
Tine De Wilde vraagt of er een reden is waarom met niet spreekt over het Warandeplein. 

Burgemeester Eric Vos verduidelijk dat hij en heel het college het idee van de Tijlfeesten zeer genegen is. 
In het verleden zijn er afspraken gemaakt met de marktkramers en hij vraagt zich af of het niet mogelijk is 
om binnen dit principe tot een oplossing te komen. Er kan samen met het Tijlcomitée ook nog gepraat 
worden met de sponsor Decatlon en ook nog met de markthandelaars. 

Paul Meeus vraagt zich af hoeveel initiatieven van deze omvang er doorgaan. Het gaat uiteindelijk over de markt op 
één zaterdag om de drie jaar. Daar moet men volgens hem niet oeverloos over palaberen. 
Erwin Brentjens vraagt om er een en – en verhaal van te maken waarbij zowel de markhandelaars als het 
Tijlcomitée er goed bij varen. 
Paul Meeus verstaat niet dat hierover moeilijk wordt gedaan. 
John Guedon stelt vast dat er blijkbaar onenigheid bestaat binnen de marktkramers zelf. 
Het Tijlcomitée voegt er aan toe dat de afgevaardigden van de marktkramers bestaat uit vijf personen. De drie die 
op de vergadering aanwezig waren, spreken blijkbaar niet in naam van iedereen. 
Pierre Gladiné verstaat niet dat de marktkramers niet meegaan met het Tijlgebeuren. 
Het Tijlcomitée voegt er aan toe dat ze hopen op een beslissing die een langere visie inhoudt. Zij plannen in 2018 
terug een “Spel zonder Grenzen” en hadden daarom nu graag een definitieve beslissing gezien. 
Willy Van Geirt  stelt vast at het een probleem is om de drie jaar als gevolg van een enorm groot feestweekend waar 
enorm veel volk gaat op af komen. Ook hij ziet graag een definitieve oplossing voor een driejaarlijks evenement dat 
uiteindelijk de Stad geen geld kost. 
Paul Meeus besluit met de vraag het gezond verstand te laten spreken. 
 
Punten agenda gemeenteraad 
Burgemeester Eric Vos licht toe dat uit cijfers blijkt dat best de as Station – Otterstraat en aanpalende straten in 
aanmerking komen voor een verhoogd toezicht. Met de preventiedienst werd bekeken welke preventieve acties 
kunnen ondernomen worden. 
Roger Leys geeft een overzicht van de cijfers (zie tabel hieronder) en vult aan dat naast de gewone controles en de 
controle Markt er extra ploegen zullen ingezet worden . Tevens zullen in die zone de winkeliers aangesproken 
worden en gemotiveerd om op het WIN aan te sluiten. 
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Verder zal er ook bekeken worden om met camera’s te werken. In de voorziene nieuwbouw van de politie zal het 
mogelijk zijn om de beelden constant te volgen. 
Erwin Brentjens vraagt of de uitbreiding met de fietspatrouille zal gebeuren via aanwerving of met bestaande 
mensen. 

Er worden geen aanwervingen voorzien. Vijf dagen zal het gebeuren met mensen van de politiepost en 
twee dagen met mensen van de cel straatcriminaliteit. 

John Guedon meent dat de inzet vanuit de politiepost invloed zal hebben op de wijkwerking. 
Voor een stukje is dit ook zo en dit zal een invloed hebben op de frequentie van inzet op toezicht woonst en 
schooltoezicht. 
Burgemeester Eric Vos voegt er aan toe dat bekeken wordt om ’s morgens gemeenschapswachten in te 
schakelen aan de scholen. 

Erwin Brentjens hoopt dat er voldoende flexibiliteit zal zijn in het optreden van de ploegen wanneer blijkt dat de 
criminaliteit zich zou verplaatsen. 

Burgemeester Eric Vos merkt op dat het wegwerken van het onveiligheidsgevoel en het aanpakken van de 
straatcriminaliteit een combinatie moet zijn van een aantal maatregelen waardoor men stap voor stap kan 
vooruit komen. 

Erwin Brentjens kan akkoord gaan met het voorstel maar vindt het een politieke oplossing voor de politieke 
problemen binnen de meerderheid. 
Annemie Derkinderen vraagt of de twee voorzien mensen ook patrouilles zullen uitvoeren bij slecht weer. 

Ze hebben hiervoor regenkledij. 
Annemie Derkinderen vraagt of op donderdag en vrijdag de controles kunnen verlengd worden tot 23 uur. 

Er werd vastgesteld dat na 22 uur er al niets meer te zien is. Een evaluatie zal een overzicht geven . Het 
langer inzetten is niet mogelijk omwille van het personeelstatuut van de politie. 

Eddy Grooten merkt op dat de problemen in de Herentalsstraat gewoon een vijftigtal meter zijn opgeschoven nadat 
een zaak gesloten was. 
Aansluitend bij dit punt meldt Paul Meeus dat hij op een zondag met de fiets achter een combi reed en er zeven 
fietsers in de verboden richting reden zonder dat deze werden tegen gehouden of aangesproken door de politie. Op 
andere dagen heeft hij vastgesteld dat men toch PV heeft opgemaakt.  Hij pleit voor “ofwel iedereen ofwel 
niemand”. 

Roger Leys deelt mee dat vanaf nu iedereen zal aangesproken worden . 

Samenvattende tabel (geselecteerde criminaliteitsfeiten in de openbare ruimte tussen 1jan2011 en 19aug2014) 
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de Merodelei 42 19 8 6 15 24 24 41 22 30 26 42 299 

Gasthuisstraat 11 6 4 0 6 38 48 60 31 9 17 20 250 

Grote Markt 109 85 61 9 18 39 27 13 30 16 29 66 502 

Herentalsstraat 8 5 2 0 1 4 8 12 5 14 7 17 83 

Otterstraat 22 27 6 7 4 8 7 9 13 18 22 29 172 

Patersstraat 6 6 7 2 5 15 4 8 8 7 6 8 82 

Stationstraat 17 15 12 9 15 37 33 42 33 25 24 23 285 

Warandestraat 30 28 9 2 7 12 18 17 17 10 25 17 192 

  245 191 109 35 71 177 169 202 159 129 156 222 1865 

 
 
Uit het college 
Er werden geen punten aangebracht. 
 
Varia 
Paul Meeus vraagt of hij op deze commissie een vraag kan stellen over de wijziging van het grondreglement van de 
brandweer of rechtstreeks bij de brandweer. Het gaat over het herschikken van de kaders en de   daarbij horende 
aanpassing van bepaalde graden en de examens die hiervoor zouden uitgeschreven worden. 

Dit punt zal op de volgende commissie geagendeerd worden. 
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Erwin Brentjens verwijst naar het verloop van commissie 4 van 30 september waarvan hij reeds zijn ongenoegen 
heeft laten blijken bij de burgemeester en de voorzitter van de gemeenteraad.  Iedereen voelde zich op de 
commissie niet op zijn gemak en iedereen vraagt zich af of men de reacties van de voorzitter moet blijven tolereren. 
Erwin Brentjens heeft gisteren het woord “ongehoord” gebruikt en wil dit hier vandaag nog eens herhalen. Hij sluit 
niet uit dat er acties komen wanneer deze situatie zich nog eens voordoet. 

Voorzitter Peter Roes deelt mee dat dit niet tot deze commissie behoort en zal besproken worden op de 
vergadering met de fractievoorzitters. 

 
 
Jan Van Rompuy   
commissiesecretaris  
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Vergadering 

Commissie 1

woensdag 1 oktober 2014

Agenda

− Goedkeuring verslag vorige vergadering

− Turnhout heeft eerste netwerk voor juweliers

− Afschakelingsplan elektriciteit

− Aanpassing retributiereglement brandweerprestaties

− Herdenkingsplechtigheden gemeente Uden

− Vraag van raadslid Paul Meeus

− Punten agenda gemeenteraad

− Uit het college

− Varia

Turnhout heeft eerste netwerk voor 

juweliers
Afschakelplan

INFORMATIEVERGARING???

- Media / websites 

- Provinciale dienst noodplanning

- 10/09/2014: overleg burgemeesters en gouverneur

- 25/09/2014: overleg ambtenaren noodplanning

- 07/10/2014: gemeentelijke veiligheidscel

- 14/10/2014: overleg ambtenaren noodplanning met 

provinciale dienst noodplanning

- Vanaf november: sensibiliserende en specifieke campagne 

door hogere overheid

BLACK-OUT vs SCHAARSTE

BLACK-OUT SCHAARSTE

= plotse en volledige 

stroomonderbreking op één of 

meerdere netten

= onevenwicht tussen vraag en 

aanbod bij extreme 

klimatologische omstandigheden 

gedurende een langere periode
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RISICO OP SCHAARSTE

Afhankelijk van verschillende factoren:

- Mogelijke koudegolf (én aanhoudende koude in buurlanden: cf. 

invoercapaciteit ↓)

- Heropstart Doel 4 in december?

- Kans op activatie afschakelplan ↓

- Consumptiepiek:

- Januari / februari, tussen 17.00 en 20.00 uur

► Sensibilisatiecampagnes vanaf november

PROCEDURE BIJ SCHAARSTE: Federaal Noodplan

- Elia volgt voortdurend op of vraag en aanbod van elektriciteit in 

evenwicht zijn.

- Ten vroegste 7 dagen op voorhand kan Elia een dreiging tot 

schaarste detecteren obv:

- Weersvoorspellingen

- Vooruitzichten productie

- Informatie energiemarkten

- Crisispartners worden geïnformeerd: betrokken ministers, 

disciplines, publiek instellingen, gouverneurs, …

PROCEDURE BIJ SCHAARSTE: Federaal Noodplan

- Een notificatie van het Nat. Crisiscentrum door Elia kan leiden 

tot 3 soorten van acties van het Nat. Crisiscentrum:

- Opvolging 

- Vooralarm � Waakzaamheidsfase

- Onder andere sensibiliseren van de bevolking

- Rol voor gemeenten !!

PROCEDURE BIJ SCHAARSTE: Federaal Noodplan

- Indien niet voldoende effect: op de vooravond van een 

eventueel tekort (24 uur op voorhand) wordt de bevolking 

van de getroffen zones op de hoogte gebracht dat een 

afschakeling tot de mogelijkheden behoort.

- Alarm � Federale fase

- Bij alarmfase worden in de zone waar de noodsituatie zich 

voordoet de provinciale en gemeentelijke CC’s

geactiveerd.

AFSCHAKELPLAN

- 6 schijven (elke schijf ± 500 MW)

- Bij schaarste en maatregelen om de consumptie te verminderen 

blijken onvoldoende, worden schijven afgeschakeld:

- Schijf 6 → schijf 5 →schijf 4 ….. →schijf 1

- Een deel van Turnhout zit in schijf 1.

- Afschakeltijd ca. 3 uur

- !! Ook nog tijd nodig om terug aan te schakelen

� Rekening houden met totale tijd van ca. 5 uur.

GEVOLGEN TURNHOUT
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ROL GEMEENTEN

- Voorbereiden

- Uitgangspunten: bewaren openbare orde, garanderen civiele 

veiligheid en volksgezondheid

- CC, hulpdiensten, risicoanalyse, …

- Campagnes hogere overheid ondersteunen

ROL GEMEENTEN

- Tijdens de noodsituatie

- Informeren van de hogere overheid

- Ondersteuning vragen / geven aan hogere overheid 

- Uitvoeren instructies hogere overheden

- Handhaven of herstellen van de openbare orde, garanderen 

civiele veiligheid en volksgezondheid, doch beslissingen van 

hogere overheden primeren

- Communiceren

ACTIES

- www.turnhout.be/stroomtekort

- Bewonersbrieven naar “getroffen” burgers

- Risicoanalyse

- Opstellen BNIP 

- 14/10/2014 wordt het voorgesteld

- 15/12/2014 deadline gouverneur

Retributiereglement brandweerprestaties

• Betreft aanpassing van retributiereglement d.d. 30 december 2013

• leesbaarheid artikel 2.2 ‘verhaal op forfaitaire basis’ (preventie)

• beperkte herschikking van dit artikel

• bedragen zijn ongewijzigd gebleven

• vrijstelling voor controles in het kader van een handhavingsbeleid

• multidisciplinaire controles horeca (niet op vraag van de uitbater)

• controles in kader van dringende interventies (vb. woontoezicht, …)

• vrijstelling voor verenigingen

• verenigingen erkend via stedelijke adviesraden (jeugdverenigingen, 

sportclubs, cultuurverenigingen, …)

VLUCHTOORD  UDEN

Herdenking Eerste Wereldoorlog 1914-1918

10.000 Belgische vluchtelingen

1.000 Turnhoutenaars

VLUCHTOORD  UDEN

Turnhout partnerstad :

- toerisme: bespreking 16 oktober

- economie: mei 2015 streekproductenmarkt

- samenwerking met erfgoedcel
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VLUCHTOORD  UDEN

openluchttheater Grenslicht 

augustus/september 2014

VLUCHTOORD  UDEN

Andere evenementen:

- tentoonstelling vluchtoord vanaf 21/02/15

- inhuldiging herinneringsmonument 28/02/15

Belgische ambassade 3.000 euro 

- vluchtoord-boek

- kunstproject

- wandelroute                             3 tot 2018

Vragen raadsleden

Vraag van raadslid Paul Meeus: problematiek Tijlcomité mbt het 

gebruik van de Grote Markt. Welke zijn de mogelijkheden?

TIJLFEESTEN  2015

TIJLFEESTEN  2015

25 - 26 - 27 september 2015

Overleg  Tijlcomité – Markthandelaars 

(26/08/14  en  09/09/14)

TIJLFEESTEN  2015

vrijdag 25 september: - overhandiging sleutel van Stad Turnhout

- opening Tijlfeesten

- muzikaal optreden live groep

zaterdag 26 september: - kidsdag en sportdag ism Decathlon

- ontbijt op de markt

- Tijlfeest met DJ of gastzanger

zondag 27 september: - show op Grote Markt 12.00 – 19.30 u.

- reclamestoet + Tijlstoet

- feestelijke afsluiting vanaf 19.30 u.
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zaterdagmarkt

grote tent + tribune

kramen verhuizen naar

rijbaan Grote Markt

+ Herentalsstraat

geen kermis

Punten agenda gemeenteraad

Verhogen van het veiligheidsgevoel in het centrum door gerichte 

fietspatrouilles van de lokale politie

Uit het college

…

Varia

…


